
PROTOKÓŁ Nr  XXXV/09
 z sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

5 listopada 2009 roku o godz. 10.00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 

W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny, 
• radni powiatowi Wiesław Ceglarek i Adam Kołwa, Ireneusz Młynek,
• Sołtysi wsi  ( nieobecni sołtysi – Maciej Baryga - Zaborowice)  Przewodniczący Zarządu 

Osiedla Nr 1 i Nr 2 w Bojanowie,
• Pracownicy Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
• Kierownicy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych gminy,
• Przedstawiciele lokalnej prasy,
Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.
Otwarcia sesji dokonał  przewodniczący Rady Miejskiej pan Stanisław Tomiczak. Zapytał 
czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi lub propozycje zmian. W związku z tym, iż 
uwag nie zgłoszono porządek XXXV sesji przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad (nastąpiło).
2. Przedstawienie porządku obrad XXXV sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIV z sesji odbytej w dniu 28 września 2009 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Przewodniczącego Rady w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych.
7. Informacja Burmistrza  Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1/  udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 
położonych w Bojanowie przy ulicy Dworcowej,
2/ celowości modernizacji dróg gminnych położonych w obrębie we Gołaszyn i Sułów 
Mały.
3/ uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  na terenie Gminy 
Bojanowo na 2010 rok,
4/  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na rok 2010 rok, 
5/ ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,
6/ ustalenia stawek podatku od nieruchomości,
7/ określenia wysokości rocznych składek podatku od środków transportowych,
8/  uchwalenia  programu  współpracy  Gminy  Bojanowo  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego,
9/ zaciągnięcia pożyczek,
10/ zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji p.n. „Społeczność wiejska bliżej 
kultury, przebudowa i remont świetlic wiejskich w Kawczu,  Golince i Czechnowie,
11/ zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji p.n. „Budowa Kanalizacji
      z przykanalikami w Golinie Wielkiej – zadanie 2”,
12/ zmian budżetu gminy Bojanowo na 2009 rok,



9. Odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu Nr XXXIV z sesji odbytej w dniu 28 września 2009 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji odbytej w dniu 28 września 2009 roku nie 
wniesiono uwag pisemnych i ustnych, przewodniczący obradom zaproponował , aby przyjąć 
protokół bez odczytywania.  Za powyższą propozycją opowiedzieli się wszyscy  obecni na 
sesji radni – 13 „za” (nieobecni radni Jan Kubis i Piotr Nadzieja).
W związku z powyższym protokół nr XXXIV/09 z sesji odbytej w dniu 28 września 2009 
roku przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Radny Jarosław Bartkowiak zadał pytanie dotyczące naprawy mostku w miejscowości 
Wydartowo II.

Radny  Jan  Mardas  zadał  pytanie  radnym  powiatowym  o  rozpatrzenie  możliwości 
założenia progu zwalniającego na drodze powiatowej, przy szkole podstawowej w Golinie 
Wielkiej.

Również radny Jan Mardas zapytał o 5 % podwyżki dla pracowników obsługi
 i  administracji  –  ponieważ  (nauczyciele)  otrzymali  w  roku  2009  dość  wysoki  wzrost 
uposażenia w porównaniu do innych grup w oświacie. 

Radny  Władysław  Szalkowski  –  sołtys  Gościejewic  zapytał  o  zbiórkę  na 
poszczególnych wsiach ziemiopłodów – w ramach pomocy rolnikom poszkodowanym przez 
powódź.

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady pan Stanisław Tomiczak poinformował zebranych o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym – tj. od dnia 28 września – 5 listopada 20009 
roku – informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6  Informacja  przewodniczącego  Rady  w  sprawie  złożonych  oświadczeń 
majątkowych.

Do  dnia  30  października  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  jest  zobligowany  do 
złożenia na najbliższej sesji informacji o złożonych  oświadczeniach majątkowych radnych – 
obowiązek  do dnia do 30 kwietnia  danego roku budżetowego – w załączeniu kserokopia 
pisma przekazana z Urzędu Skarbowego, w dniu 28 10.09 roku.

Do pkt.  7  Informacja  Burmistrza  Bojanowa o  pracy  w okresie  międzysesyjnym i  o 
wydanych zarządzeniach.
               Burmistrz zapoznał zebranych z zarządzeniami jakie zostały podjęte od ostatniej 
sesji Rady Miejskiej tj. od dnia 28 września 2009 roku:

- Zarządzenie Nr 214/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 września 2009 roku w sprawie 
zmian budżetu gminy Bojanowo na rok 2009,

- Zarządzenie Nr 215/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 września 2009 roku w sprawie 
planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych 



zadań zleconych gminie ustawami na 2009 rok,
- Zarządzenie Nr  216/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 września 2009 roku 
w sprawie trybu przeprowadzenia  kontroli wewnętrznej,
- Zarządzenie Nr 217/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 5 października 2009 roku 
w    ie zmiany Zarządzenia Nr 197/05 Burmistrza Bojanowa z dnia 6 kwietnia 2005 roku 
w sprawie powołania Gminnej Komisji Stypendialnej,
- Zarządzenie Nr 218/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 8 października 2009 roku 
sprawie opracowania materiałów planistycznych do projektu do budżetu na 2010 rok,
- Zarządzenie Nr 219/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 14 października 2009 roku 
- w sprawie zmian budżetu gminy Bojanowo na rok 2009 r.
- Zarządzenie Nr 220/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 23 października 2009 roku 
- w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania 
o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na Rozbudowę 
z przebudowę budynku w świetlicy wielkiej  w Kawczu i remont świetlicy wiejskiej w 
Czechnowie  gmina Bojanowo,

Do Zarządzeń przedstawionych przez Burmistrza Zutera  pytań nie było, oraz do reprezentacji 
w okresie międzysesyjnym również nie zadano żadnego pytanie.
Pisemne sprawozdanie stanowi załącznik 4 do protokołu. 
Ponadto  Burmistrz  przedstawił  informację  dot.   oświadczeń   majątkowych  osób 
zobowiązanych  do  ich  złożenia  –  kierowników  UM,  zakładów  budżetowych,  instytucji 
kultury  oraz  dyrektorów   placówek  oświatowych  (  załączono  kserokopię  z  Urzędu 
Skarbowego w Rawiczu).

Do pkt. 8  Podjęcie uchwał w sprawie :
1/  udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 
położonych w Bojanowie przy ulicy Dworcowej,

W związku z tym, iż na posiedzeniach komisji  stałych  nie wniesiono uwag za jej 
podjęciem głosowało 13 radnych „za” (nieobecni radni – Jan Kubis i  Piotr Nadzieja).
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
2/ celowości modernizacji  dróg gminnych położonych w obrębie wi Gołaszyn i Sułów 
Mały,

Projekt powyższej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji 
stałych w dniach 29 i 30 października 2009 roku. W związku z powyższym nie wniesiono 
uwag i zastrzeżeń. Projekt przegłosowano jednogłośnie – 13 głosami „za” (nieobecni radni – 
Jan  Kubis  i   Piotr  Nadzieja).  Podjęta  uchwała  stanowi  załącznik  nr  6 do  niniejszego 
protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
3/  uchwalenia  Gminnego  Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na  terenie  Gminy 
Bojanowo na 2010 rok. 

Projekt powyższej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji 
stałych w dniach 29 i 30 października 2009 roku. 
Nie wniesiono uwag i  zastrzeżeń.  Projekt  przegłosowano jednogłośnie  – 13 głosami  „za” 
(nieobecni radni – Jan Kubis i  Piotr Nadzieja). Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 7  do 
niniejszego protokołu.



Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
4/  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych.

Projekt powyższej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji 
stałych w dniach 29 i 30 października 2009 roku.. Nie wniesiono uwag i zastrzeżeń. Projekt 
przegłosowano  jednogłośnie  –  13  głosami  „za”  (nieobecni  radni  –  Jan  Kubis  i   Piotr 
Nadzieja). Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
5/ ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,

Wyjaśnienie do projektu przedstawił Burmistrz pan Józef Zuter. Zgodnie  z art. 19 pkt 1 lit. a 
i pkt. 2 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 o podatkach i opłatach lokalnych określenie stawki 
płaty targowej obowiązującej na terenie gminy Bojanowo należy do kompetencji ustawowych 
Rady Miejskiej, w granicach maksymalnych stawek określonych w/w ustawą. W związku z 
przepisami cytowanymi z w/w ustawy przedstawiono projekt uchwały na komisjach w dniach 
29  i  30  października  br.  Uwag  nie  było  –  uchwałę  podjęto  11  głosami  „za”  –  1  głos 
wstrzymujący  –(radny  Leszek  Janowicz)  ,   nieobecny  od  godz.  11.20  pan  Jarosław 
Bartkowiak oraz nieobecni –  radny Jan  Kubis oraz radny Piotr Nadzieja. Uchwała stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
6/ ustalenia stawek podatku od nieruchomości,

W  związku  z  tym,  iż  na  posiedzeniach  komisji  stałych   nie  wniesiono  uwag  za 
podjęciem uchwały głosowało 11 radnych  „za”  1  wstrzymujący-  radny Leszek Janowicz 
(nieobecni radni – Jan Kubis i  Piotr Nadzieja), nieobecny od godz. 11.20  pan radny Jarosław 
Bartkowiak.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
7/ określenia wysokości rocznych składek podatku od środków transportowych,

W  związku  z  tym,  iż  na  posiedzeniach  komisji  stałych   nie  wniesiono  uwag  za 
podjęciem uchwały - głosowało 11 radnych „za”,1 głos wstrzymujący  – pan radny Leszek 
Janowicz (nieobecni radni – Jan Kubis i  Piotr Nadzieja), nieobecny od godz. 11.20 pan radny 
Jarosław Bartkowiak.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
8/ uchwalenia programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego,

W  związku  z  tym,  iż  na  posiedzeniach  komisji  stałych   nie  wniesiono  uwag  za 
podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych  „za”,  (nieobecni  radni  –  Jan  Kubis  i   Piotr 
Nadzieja), nieobecny  od godz. 11.20 radny Jarosław Bartkowiak. Uchwała stanowi załącznik 
nr 12 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
9/ zaciągnięcia pożyczek,



Wyjaśnienia udzieliła pani Skarbnik – Mirosława Zamelska – uchwała dotyczy zaciągnięcia 
pożyczki  na  zadanie  inwestycyjne  realizowane  w  ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów 
Wiejskich  na  lata  2007-  2013,  Oś3  Jakość  życia  w  obszarach  wiejskich  i  różnicowanie 
gospodarki  wiejskiej   w  zakresie  działania  „Odnowa  i  rozwój  wsi  „  jest  niezbędna  do 
podpisania umowy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego Oddział w Poznaniu.

Pytań nie było – uchwałę podjęto 12 głosami „za” (nieobecni radni – Jan Kubis i  Piotr 
Nadzieja),  nieobecny   od  godz.  11.20  pan  radny Jarosław Bartkowiak.  Uchwała  stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
10/   zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Społeczność  wiejska 

bliżej  kultury,  przebudowa  i  remont  świetlic  wiejskich  w  Kawczu,   Golince  i 
Czechnowie,

W  związku  z  tym,  iż  na  posiedzeniach  komisji  stałych   nie  wniesiono  uwag  za 
podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych  „za”  .  (nieobecni  radni  –  Jan  Kubis  i   Piotr 
Nadzieja),  nieobecny   od  godz.  11.20   radny  Jarosław  Bartkowiak.  Uchwała  stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
11/  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  p.n.  „Budowa  Kanalizacji  z 
przykanalikami w Golinie Wielkiej – zadanie 2”,

W związku z tym, iż na posiedzeniach komisji stałych  nie wniesiono uwag za 
podjęciem uchwały   głosowało  12  radnych  „za”  .  (nieobecni  radni  –  Jan  Kubis  i   Piotr 
Nadzieja), nieobecny  od godz. 11.20 radny Jarosław Bartkowiak. Uchwała stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu.

Do pkt. 8   Podjęcie uchwał w sprawie :
12/ zmian budżetu gminy Bojanowo na 2009 rok,

W związku z tym, iż projekt przedmiotowej uchwały był przestawiony i omówiony na 
posiedzeniach komisji stałych w dniach 29 i 30 października br.  (poza zmianami związanymi 
z  dotacjami  od  Wojewody  Wielkopolskiego)  pytań  nie  było;   pani  Skarbnik  Mirosława 
Zamelska  wyjaśniła,  sensowność wprowadzenia powyższych  autopoprawek.  Za podjęciem 
powyższej uchwały głosowali  wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” . (nieobecni radni – 
Jan Kubis i  Piotr Nadzieja), nieobecny  od godz. 11.20  radny Jarosław Bartkowiak. Podjęta 
uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do pkt. 9   Odpowiedzi na zapytania radnych.

Na pytanie pana radnego Jarosława Bartkowiaka (niestety nieobecnego podczas tego 
punktu  sesji)   Burmistrz  odpowiedział,  iż  w  miarę  posiadania  środków   usterki  zostaną 
usunięte.

Pytanie radnego pana Jana Mardasa w sprawie założenia progu spowolniającego na 
drodze powiatowej w Golinie Wielkiej obok  szkoły podstawowej, zostanie przedstawione na 
posiedzeniu Zarządu Rady Powiatu Rawickiego – zapewnił  pan radny powiatowy Ireneusz 
Młynek. W związku z  powyższym pan radny Jan Mardas poprosił o udzielenie odpowiedzi 
w formie pisemnej.



Na pytanie  radnego  Mardasa  w sprawie  podwyżki  wynagrodzeń  dla  pracowników 
obsługi Burmistrz odpowiedział, iż zostanie podwyższona pensja pracowników administracji i 
obsługi placówek oświatowych oraz pracowników zakładów budżetowych i urzędu –  
w miarę posiadanych środków. 

Na  pytanie  pana  radnego  Władysława  Szalkowskiego  dotyczące  zbiórki 
ziemiopłodów, Burmistrz odpowiedział, iż informacja na powyższy temat została przekazana 
z  Urzędu  Marszałkowskiego,  a  czy  zostanie  realizowana  to  będzie  zależała  od 
zainteresowania  osób przekazującym. 

Do pkt. 10 Wolne głosy i wnioski.

Pan Lucjan Wojciechowski – przedstawiciel Izby Rolniczej – zawnioskował 
o  poprawienie  drogi  i  pobocza w okolicach  Sułowa Małego – Burmistrz  pan Józef  Zuter 
odpowiedział, iż w miarę posiadanych środków zabezpieczonych na cele związane  
z modernizacją dróg  ulic dokonamy kosmetycznych poprawek na drodze.

Radny Maciej Jagodziński zapytał czy jest możliwość egzekwowania znaku nakazu do 
40 km/ h na ulicach Powstańców Wielkopolskich do Sportowej ( blisko marketu EKO). 
Burmistrz  –  sprawa  zostanie  zgłoszona  do  Komendy  Powiatowej  Policjin  w  Rawiczu  o 
wzmożenie miejscowych patroli w tym terenie. 

Kierownik ZGKiM pan Tadeusz Polc poinformował, iż  22 grudnia oraz po świętach 
(przed sylwestrem), będzie zmieniony  cotygodniowy odbiór odpadów komunalnych podczas 
wigilii i sylwestra.
Ogłoszenia zostaną przekazane.

Do pkt. 11 Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesję zakończono o godz. 12.40.

Protokólant Beata Sikora
inspektor


